
 
 
 

4. november 2020 
Agathe Fontain 

 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til Naalak-
kersuisut: 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 

1. Hvornår forventer Naalakkersuisut at byggeriet af psykiatrisk afdeling (A1) på Dronning Ingrids 
Hospital opstartes? 

2. Såfremt man kommer til at vente i flere år, har Naalakkersuisut så planer om særligt initiativ for 
at sikre, at børn og voksne adskilles? 

3. Hvilke konsekvenser vil forsinkelsen af byggeri af psykiatrisk afdeling (A1) få for kysten? 
4. Hvor mange midler er der blevet brugt til byggetekniske rådgivere indtil dato? 

 
Begrundelse: 
 
Der er gået mange år siden man lagde planer om at bygge et ny psykiatrisk afdeling på Dronning Ingrids 
Hospital. Ifølge planerne skulle byggeriet allerede været kommet i gang. Som følge af forsinkelsen, kan det 
forventes at man vil have brugt en del byggetekniske rådgivere ved projektet. 
 
I dag går børn og voksne i samme afdeling og denne procedure kan betegnes som uforsvarlig. Jeg forventer 
helt klart at Naalakkersuisut har alternative planer, såfremt vi må vente på en ny A1-afdeling i endnu flere 
år. Og jeg ønsker at få oplysninger om disse planer. 

 
 

 


